
CHMELÁR ODOVZDAL NAĎOVI HROMADNÚ
PRIPOMIENKU PROTI AMERICKÝM
VOJSKÁM NA SLOVENSKU “CUDZIE
VOJENSKÉ SILY TU NECHCEME!” ZA PÄŤ
DNÍ JU PODPÍSALO REKORDNÝCH VIAC
AKO 20-TISÍC OBČANOV
- CZ24 News | 4. ledna 2022

SLOVENSKO: Aktivisti okolo politológa Eduarda Chmelára v pondelok odovzdali na
Ministerstve obrany SR hromadnú pripomienku ku nedávno oznámenej kontroverznej
vojenskej zmluve medzi SR a USA, pod ktorú sa za päť dní podpísalo rekordných viac ako
20-tisíc občanov.

Podľa jedného z iniciátorov Eduarda Chmelára ide o rukolapný dôkaz, že naši občania si
rozmiestnenie amerických vojakov na území Slovenska neželajú.

“Mainstreamové médiá našu tlačovú správu ako zvyčajne odignorovali, ale to nevadí,
vieme, že tam dnes mali dôležitejšie veci ako napríklad salutovanie nejakého 26-ročného
zväzáčika OĽaNO, že sme spoľahlivým partnerom NATO alebo ponuku Američanov, že
nám predajú svoje bojové obrnené vozidlá… To chápeme, na vojnu musí byť, aj keby na
zdravotnícke pomôcky nebolo (akože už nie je)… Ale keď Progresívne Slovensko
vyzbieralo štyritisíc podpisov za dekriminalizáciu marihuany, to roztrubovali všade ako
najdôležitejšiu akciu v Mliečnej dráhe a priľahlých galaxiách, to sú ich priority…”

Chmelár v pondelok na sociálnej sieti poďakoval všetkým, ktorí sa nenechali zastrašiť alebo
zbalamutiť a pridali svoj podpis pod túto hromadnú pripomienku. “Chcem sa poďakovať za vašu
osobnú statočnosť. Každý z vás prispel k tomuto historickému výsledku. Ministerstvo je teraz
podľa zákona povinné s nami rokovať. Keďže naša hromadná pripomienka je nielen
najkomplexnejšia, ale aj veľmi vecná a fundovaná, chceme veriť, že to budú rokovania
racionálne, vychádzajúce z odborných argumentov, nie z osobných urážok a bezduchej
propagandy, ako je to v rezorte v poslednom čase, žiaľ, zvykom.”

“Snáď tam majú aj skutočných expertov, a nielen pubertálnych hejterov z Infosecurity.sk,
ktorí si ani nerobia starosti s nejakými argumentmi alebo odbornou analýzou, lebo majú
vopred pripravené propagandistické heslá. Na takejto úrovni komunikovať naozaj
nebudeme, toto pre nás nie sú partneri. Sme však prichystaní na všetky varianty a máme
pripravené ďalšie kroky. Držte nám palce,” informoval v pondelok Chmelár.
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Cudzie vojenské sily tu nechceme

Prečítajte si celú tlačovú správu občianskeho združenia Zjednotení za mier k téme hromadnej
pripomienky k návrhu Dohody o obrannej spolupráci medzi SR a USA, pod ktorú sa zatiaľ podpísalo
viac ako 20 600 ľudí:

 

 

Rekordných vyše 20 600 podpisov odovzdalo dnes (t.j. 3.1.2022 – pozn. red.) občianske združenie
Zjednotení za mier pod najkomplexnejšiu hromadnú pripomienku k návrhu zmluvy, ktorej hlavným
cieľom je rozmiestnenie Ozbrojených síl USA na území Slovenskej republiky. Podľa našej legislatívy,
ak hromadnú pripomienku podporí najmenej 500 osôb, predkladateľ zákona je povinný rokovať so
zástupcami verejnosti.

Združenie Zjednotení za mier sa pritom netají tým, že navrhuje vojenskú dohodu s USA v celom
rozsahu odmietnuť pre rozpor s Ústavou a štátnymi záujmami Slovenskej republiky. Podľa prezidenta
združenia Eduarda Chmelára je zmluva maximálne nevýhodná pre Slovensko, ktoré sa v nej
jednostranne vzdáva svojich práv a kontroly nad časťou svojho územia, vrátane toho, kto sem príde a
aké druhy zbraní tu budú rozmiestnené. Upozorňuje aj na fakt, že zmluva je fakticky
nevypovedateľná, lebo po desiatich rokoch by ju Slovensko síce mohlo vypovedať, ale ak s tým
americká strana nebude súhlasiť, podľa návrhu dohody sa nemôžeme obrátiť na medzinárodný súd,
ani na inú tretiu stranu. „V tejto podobe sa podpis dohody prakticky rovná vlastizrade,“ uviedol a
zároveň vyzval politickú reprezentáciu, aby tento nátlak Spojených štátov odmietla.

„Vysoký počet podpisov pod našou 7-bodovou hromadnou pripomienkou je zároveň jasným signálom,
že verejnosť si prítomnosť amerických vojakov na našom území neželá. Vzhľadom na našu historickú
skúsenosť by malo katastrofálne následky, keby sme sem vpustili cudzie ozbrojené sily bez vôle a
súhlasu občanov,“ zdôraznil Eduard Chmelár.

Ďalších vyše 26 000 občanov sa podpísalo pod mierovú petíciu “Nech je Slovensko poslom mieru v
srdci Európy”, ktorá vychádza z posolstva pápeža Františka v septembri minulého roka v Bratislave a
ktorá požaduje ústavný zákon o zákaze rozmiestnenia cudzích vojsk na území Slovenska, zakotvenie
práva na mier do Ústavy Slovenskej republiky a pristúpenie SR k Zmluve OSN o zákaze jadrových
zbraní.

Občianske združenie Zjednotení za mier vzniklo z rovnomennej medzinárodnej iniciatívy z roku
2005, ktorú podporili tisíce osobností z 8 krajín Európy, medzi nimi napríklad bývalí prezidenti SR
Michal Kováč, Rudolf Schuster a Ivan Gašparovič, bývalý predseda Valného zhromaždenia OSN Jan
Kavan, spoluzakladateľ Charty 77 Petr Uhl, významní umelci, vedci atď. Jeho cieľom je presadzovať
kultúru mieru, všeobecné odzbrojenie, prehlbovanie priateľstva medzi národmi, porozumenie,
toleranciu, ako aj odstraňovanie etnických, kultúrnych a rasových predsudkov vrátane mierovej
výchovy a vzdelávania.
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